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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

Pensionärsrådets sammanträde  

den 21 januari 2019 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki, ordförande 

Berit Johansson, vice ordförande 

SPF Farsta 

PRO Sköndal 

Inger Sjöberg  PRO Farsta 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta  

Ing-Marie Svensson SPF Sköndal 

 

Ersättare 

 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Wåge Johansson 

Sven-Göran Svanborg 

PRO Sköndal 

PRO Farsta 

Christina Johansson SPF Farsta 

Yvonne Algård 

 

SPF Sköndal 

 

 

Tjänstepersoner 

 

 

 

Jonas Wilhelmsson 

Maria Premfors 

 

 

 

 

Avdelningschef 

Sekreterare, 

verksamhetscontroller  

 

 

 

   

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Ordförande    Vice ordförande
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§ 1 Val av ordförande och vice ordförande för 
2019 
Till ordförande under 2019 valdes Alexandra Posacki, SPF, och 

till vice ordförande valdes Berit Johansson, PRO. 

 

Rådet framhåller att rådets tidigare beslut om fördelning av 

ordförandeskap och vice ordförandeskap fortfarande gäller. SPF 

och PRO växlar mellan att inneha ordförandeskap och vice 

ordförandeskap.  

§ 2 Godkännande av dagordningen, val av 
justerare och tid för justering, anmälan av 
protokoll från förra sammanträdet 
Dagordningen godkändes.  

Protokollet justeras av Alexandra Posacki och Berit Johansson 

den 22 januari 2019.  

 

Protokollet från rådets sammanträde den 3 december 2018 

anmäldes och lades till handlingarna. 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 31 
januari 
Ärende nr 5: Stora parkinvesteringar 2020-2022 

Rådet ansluter till förvaltningens förslag men hänvisar samtidigt 

till de synpunkter som protokollförts vid tidigare sammanträde 

gällande Farsta strandpark och Aktivitetspark Farstaängen. 

 

Ärende nr 6: Demokratiundersökningen 2018 

Rådet ansluter till förvaltningens förslag men framför följande 

synpunkter. 

 Urvalet borde vara större för att få en bättre 

svarsfrekvens. 

 En annan tidsperiod för undersökningen hade kunnat ge 

en ökad svarsfrekvens. Undersökningen gjordes under en 

period som sammanfaller med semestrar för många. 

 Undersökningen riktade sig till åldersgruppen 18-79 år. 

Rådet anser att svarande inte kan besvara frågor som rör 
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områden den svarande inte kommit i kontakt med.  Mot 

bakgrund av det menar rådet att urvalet vad gäller ålder är 

diskriminerande.  

 

Ärende nr 7: Uppföljning av kommunala vård- och 

omsorgsboenden - Edö 

Rådet lämnar inga synpunkter. 

 

Rådet önskar däremot förtydligande vad gäller den sociala 

dokumentationen och att det framkommer i uppföljningen att den 

behöver förbättras språkmässigt. Vidare anser rådet att det är 

personalens perspektiv som framkommer i uppföljningen och att 

den äldres perspektiv saknas. 

 

Jonas Wilhelmsson berättar om utbildningar som erbjuds 

personal inom stadens äldreomsorg som exempelvis utbildning i 

svenska inom vilken språk och vårdkunskap kombineras. Vidare 

erbjuds undersköterskeutbildning och kortare kurser. För chefer 

finns exempelvis möjlighet att gå utbildning i språkutvecklande 

ledarskap. Förutom utbildningsinsatser är internt handledarskap 

avseende social dokumentation en av strategierna för att höja 

kunskapsnivån. 

 

När det gäller genomförd uppföljning berättar Jonas Wilhelmsson 

om vilka delar som faller inom ramen för uppföljningen och att 

den handlar mycket om verksamhetens processer och rutiner etc. 

Vidare berättar Jonas att det förutom denna uppföljning inom 

äldreomsorgen genomförs andra uppföljningar och granskningar 

där den äldres perspektiv framkommer tydligare såsom 

exempelvis brukarundersökningar och kvalitetsobservationer.  

 

I syfte att kunna göra en korrekt bedömning och lämna ev. 

synpunkter framför rådet önskemål om en rapport som ger en 

samlad bild av äldreomsorgen utifrån genomförd 

brukarundersökning, uppföljning och kvalitetsobservation när 

sådan är genomförd. Förvaltningen undersöker möjligheterna att 

framställa en sådan rapport. 
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Ärende nr 8: Uppföljning av kommunal dagverksamhet - Edö 

Rådet lämnar inga synpunkter men ställer sig frågande till vad 

angivet tal 9,5 syftar att redovisa. Angivet tal finns på sidan 5 i 

bilagan till tjänsteutlåtandet men rubrik saknas. Förvaltningen 

återkommer i frågan.  

 

Ärende nr 14: Detaljplan för Magelungens strand, del av Farsta 

2:1 m fl i Farsta strand. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden. 

Rådet ansluter till förvaltningens synpunkter och förslag.  

Rådet anser däremot att en brist inom projektet är avsaknaden av 

krav på äldreboende och tillgänglighet ur ett äldreperspektiv.  

 

Rådet diskuterar kring olika aktörer på marknaden och önskar 

mer information om stadsdelsförvaltningens möjligheter att 

påverka vilka aktörer som är aktuella för byggnationer av 

äldreboenden i Stockholm. Vidare framför rådet önskemål om en 

förklarande text när specifika begrepp används i tjänsteutlåtande 

som exempelvis regnträdgård.  Rådet beslutar att en förklarande 

text till regnträdgård efter avslutat sammanträde kan läggas till i 

protokollet. 

 

Förklaring till begreppet regnträdgård 

En regnträdgård är en genomsläpplig växtbädd/plantering som 

används för att fördröja, infiltrera och rena dagvatten från 

närliggande hårdgjorda ytor. 

 

Ärende nr 17: Demokratirådets sammanträde den 5 december 

2018 

Rådet lämnar inga synpunkter. 

 

Ärende nr 18: Utvecklings- och näringslivsrådets möte den 5 

december 2018 

Rådet lämnar inga synpunkter.  

Rådet önskar däremot mer information kring hur förvaltningen 

samverkar med näringslivet. Förvaltningen återkommer i frågan. 
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§ 4 Information från förvaltningen, bland annat 
genomgång av förslag till verksamhetsplan 
2019 med fokus på äldreomsorgen 
Jonas Wilhelmsson informerar om följande när det gäller 

kvarstående frågor sedan senaste sammanträdet.  

 

Utökat föreningsstöd 

Svar: Frågan är fortfarande under utredning. Förvaltningen 

återkommer i frågan. 

 

Brukarundersökning 2018 inom äldreomsorgens dagverksamhet 

– rådet är frågande till den negativa utvecklingen avseende 

biståndshandläggarens bemötande, där andelen nöjda minskat 

med 19 procent. Svarande inom egen regi är mer nöjda jämfört 

med svarande inom privata utförare, hur det kan vara sådan 

skillnad. 

Svar: Enhetschef på biståndsenheten äldreomsorg svarar att 

antal svarande inom privata utförare är betydligt lägre än antal 

svarande inom egen regi vilket får genomslag på 

undersökningen. Biståndshandläggningen sker på samma 

grunder oavsett om kund valt privat eller kommunal utförare.  

 

Jonas Wilhelmsson informerar vidare, utifrån fokus på 

äldreomsorg, om verksamhetsplan och budget 2019. Områden i 

fokus inom äldreomsorgen är följande 

 Omsorg av god kvalitet 

 Patientsäkra hälso- och sjukvårdsinsatser 

 Ledande kompetens inom demens 

 Minska social isolering och ensamhet 

 Anhöriga får adekvat och kompetent stöd 

 Digitalisering och välfärdsteknik  

 Trygg hemgång från sjukhus  

 Stöd till äldre hemlösa  

 

Utifrån gällande budget har äldreförvaltningen flertalet 

utredningsuppdrag varav flera kommer att ske i samverkan med 

stadsdelsförvaltningarna. 
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§ 5 Genomgång av balanslista 
Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

§ 6 Övriga frågor  
Alexandra Posacki informerar om att rådet önskar att de 

minnesanteckningar, avseende förvaltningens 

verksamhetsplanering och budgetarbete, hon delgett rådet efter 

planeringsdagen med den nya nämnden 9 januari bifogas som 

bilaga till protokollet. 

 

§ 7 Sammanträdet avslutas 
Ordföranden tackade alla och avslutade sammanträdet. 


